	Оригинал на английском
	Перевод на русский 

	Timber
Timber is one of the most important materials used in all branches of industry, manufacture and engineering. Iron is looked upon as the most useful of metals. Wood is not a metal, but in its usefulness it may be placed on a level with iron, which it replaces in many cases. It serves so many purposes that it is impossible to speak about all of them. 
Most of the houses in which we live are partly built of timber: they all have wooden floors, wooden doors and wooden window frames. The floor space is divided into rooms by wooden partitions. 
Various things made of wood are in everyday use. We sit at wooden tables, on wooden chairs. Our books are kept in book-cases or on shelves made of wood. We use pencils for writing, matches for lighting a fire; we write on paper manufactured from wood or on wooden blackboards which are found in every classroom. 
Artificial textiles are manufactured from cellulose, a substance produced from the woody fiber of plants. Cellulose is much worked at and experimented upon in the laboratories of the research institutes. Many things composed of cellulose are used in different branches of industry. Several machines are obtained from different trees whose medicinal nature is widely known to modern chemists. In short, wood is found in endless variety of forms. 
Timber was widely used for construction purposes and home needs in prehistoric times. We are told by archeologists that things made of wood were used over 3,500 years ago. Timber was referred to as the best structural material by the Greeks and Romans, who applied it for construction purposes and whose engineering skill is often spoken about in special literature. 
A scientific study of the properties and qualities of wood however was started only at the beginning of the 18th century. 
The first researchers were devoted to the study of the strength of timber. They were followed by further research work. As a result of this research work, a considerable amount of data was collected giving an idea of the properties of different kinds of timber. Much attention was paid to the conditions of the growth of the tree, which helped to establish the connection between the mechanical properties and the structure of timber. 
The scientific study of timber, started in the 18th century, is now fully developed. The manufacture of paper and artificial textiles, the production of synthetic rubber are the achievements of modern research work.
Timber grows in importance from day to day. New uses of timber will be made popular in the nearest future. Boards will be made of ground-up wood; sawdust, mixed with mineral matter will be formed into a hard strong material applicable to many purposes. 
	Строевой лес

Строевой лес является одним из важнейших материалов, используемых во всех отраслях промышленности, производства и машиностроения. Считается, что железо является наиболее полезным металлом. Дерево не относится к металлам, но по своей полезности оно не уступает железу, а во многих случаях даже заменяет его. Оно служит стольким целям, что обо всех рассказать невозможно. 

Большинство домов, в которых мы живем, частично построены из леса: во всех есть деревянные полы, двери и оконные рамы. Площадь делится на комнаты с помощью деревянных перегородок. 

Каждый день мы используем различные вещи из дерева. Мы сидим за деревянными столами, на деревянных стульях. Наши книги хранятся в шкафах или на полках из дерева. Мы пишем карандашами, зажигаем огонь спичками; мы пишем на бумаге, произведенной из дерева, или деревянных досках, которые можно найти в каждой классной комнате.


Искусственные текстильные изделия производятся из целлюлозы – составной части волокон растений. В лабораториях исследовательских институтов проводят больше исследований и экспериментов над целлюлозой. Многие изделия из целлюлозы используются в различных отраслях промышленности. Некоторые медикаменты производятся из различных деревьев, лекарственные свойства которых хорошо известны современным химикам. Короче говоря, дерево можно найти в самых различных формах. 

В доисторические времена лес широко использовали для строительных целей и в быту.  Археологи утверждают, что изделия из дерева использовались свыше 3500 лет назад. Греки и римляне, которые использовали лес в строительных целях и о машиностроительном умении которых часто говорят в специальной литературе, называли лес самым лучшим строительным материалом. 


Однако научное изучение свойств и качеств дерева началось лишь в начале 18 века. 

            Первые исследования посвящались изучению прочности леса. За ними последовала более детальная исследовательская работа. В результате этой работы было собрано много информации о свойствах различных видов леса. Большое внимание уделялось условиям роста дерева, которые помогли установить взаимосвязь между прочностными свойствами и структурой леса.


Научное изучение леса, начавшееся в 18 веке, сейчас полностью завершено. К достижениям современной исследовательской работы можно отнести производство бумаги и текстильных изделий, а также производство синтетического каучука. 

Значимость леса возрастает с каждым днем. Новые сферы применения леса станут популярными в ближайшем будущем. Доски будут производиться из полностью модифицированного дерева; опилки, смешанные с минеральными веществами, будут сформированы в твердый материал, используемый для многих целей.   


